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evidence  before the Commission at its sittings in
Mr. NAGALINGAM THIYAGARAJAH, Depot  Superintendent,
. T. B. Kondavil, recalled a confprence held at the Jaffna
Kachcheri on the 17th August, 1977, at which the then D I. G.
ANorthern Range) Mr: Ana Seneviratne was also present.

Giving

Jaffna,

Mr, Thiyagarajah said that Mr. Ana Seneviratne had asked him to
arrange transport for the evacuation of campus students from Jaffna. He
had informed him that his drivers and couductors were reluctaat to ope-
rate bus services, because they were afraid of the actions of the Pohce in

Jaffna.

Mr. Thiyagarajah stated in his evidence:- *......When T went up to the

‘G. A.s table to telephone the Point Pedro depot, I heard Mr. Ana Sene-
'viratne telephoning the Jaffna Police - Station and asking for Mr. Noor

- why they were all

Deen A.S.P.

“1 don’t know whether Mr. Noor Deen or somebody else ‘spoke. I

__listened to the conversation. He said on the phone:
“sometime; [ have to arrange the transport of the campus students,”

Stop the beatmg for

Hereis the full text of the statement made by Mr.Thiyagarajah. He was
‘being examined by Mr. Sam Kadirgamar.

1 have a statement with
'me which [ mark X17. 1 am
a Depot Superintendent of
the C.T.B. attached to the
Kondavil Depot. I am work-
iing in the Ceylon Transport
.Board from its inception
i1.1.1958. 1 have served in
Batticaloa, Colombo, Kili-

" nochchi-and Jjaffna. I have

_my statement with me.

‘Saw buses going

back to the depot

Q. Can you read from that
statement? ‘A. Yes.

T was Depet  Superinten
«dent, C, T. B. wepot, Konda-
vil during August, 1977. On
16 8. 77, while [ was rteturn-
.ing to the Depot by car at

* about 0900 hours, I observed

several buses going towards

_the direction of the Depot.

I immediately stopped one of
the buses and inquired as to
hurrying
towards the Depot. The crew
of the bus ‘informed

*hnse""wl o do ":not remember the past are condemned to renﬂ

that

there was a big battle between
the police and the Public at
Jaffna Town and the mem-
bers of the public are be-
ing assaulted by the "police
and as a result of tnat theoy
feared to work in the bus
and are taking the busesto

‘the Depot.

On hearing this. I immedi—
‘ately rushed to the Jaffna bus
stand along the Palaly road and.

entered the bus stand premises.
While I was entering the
bus stand premisss, 1 saw a
large number of pzople runn-
ing towards the Hospital road
towards the direction of the
hospital and they were being
chased by the police.

When I entered the jaffna
bus stand premises, I saw
the eniire bus-stand deserted;
there were no passengers and
no buses I went inside. One
of the officers in the bus
stand informed me that there
was an assault by the police
on the members of the public;
even vehicles were damag d
and as a result the bus stand
was deserted.

I immediately contacted
the Depot over the bus stand
telephone and spoke to my

assistant and asked him the’

situation there. He informed
me that almost 70% of the
buses had ' returned to the
depot. I then informed my
asaistant not to allow the
conductors
book off uatil I come there
as .we have to transport the
school childrenr who had
already beea transported to
the schools back to their
homes.

| contécted

the Schools’

I then proceeded to every
schools  in the Fown where
bus service is provided and
informed " the Principals of
those schools not to allow the
children to go out wuntil I
arranged transport for them.
They all agreed.

Then I came to the depot
and spoke to the bus crew
who were there. They refused

—-Santnvana American plzzloeop/ter IR"
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and drivers to

C. T. B. Depot. Supdst.

Testifies :
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SAID

STOP
ing FOR SOMETIME’

M

Police.

Ana Seneviratne, the Deputy
General of Polzce(Northem Range) in August
last year. He is today the Inspecior Generalof

Inspector

to work the buses and told
me that members of public
and others afe being assaulted
by the police and they feared
to work the - buses. I then
appealed to them at least
to work a few ‘buses to
transport the school children
back to their residences and
about 20 buses were sent - out
to various schools
children were transported
back to their homes

Then I tried to contact
the-Jaffia police” over the
telephone on receipt- of an

and the

information that one of the
buses , was . hijacked at
Urumpirai at  about 1100
hours on 16. 8.77. 1 could
not contact them as there

was po answer from the
police stition. I -then tried
to contact the G.A. that

also 1 could not do.

I then made a log entry
about  the incident in the
depot log book and in the .

evening  at about 3.30. p. m.
1 was requested by the G. A.

(Cu.itiiucd on Page 3)
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‘POLICEMEN HOOTED AT JAFFNA

G. A. LAL WIJEPALA TOO’-

Mr. Thillaiampalam Thamotharam

continuing his revidence

When S. P. Mr. Senevirat-
ne left the  station on trans-
fer, I d.d not go and speak
to him. I felt that I should
not go and meet him. As a
subordinate officer I thought
I should not go and speak
to him aad then 'go qnd
make a complaint against him.

“Immediately after he left,
a letter was sent asking .me
to note that I am st»rongly
communal minded. 1 was
asked to note that. 'Ih_at
was a confidential report to
Head Qu rters by him about
me. I like to mention, Sif,
that the same officer had
recommended that I shou!d
be made an [nspector 1o
may last year. I have sub-
mitted an appeal on this
giving ail the facts to the
Department and I was pro-
mised just two days prior
to this incident three incre-
ments by the D. L. G. of the

range.

No adverse report 7
except the S.P.’s

“I have now  completed
36 years service - in- the
Department and I never had
an occasion for anyone to
say that I am of that calibre.
I have worked under a good
number of officers; they all
speak about my Character
and behaviour. Some of
them are even there today,
Except'S. P. Mr. Seneviratne.
no other officers have said
anything against me.

D. I. G.s name was
Ana Seneviratne

COMMISSIONER: What
is the name of the the S.P.?

WITNESS: " Mr.. A. S,
Seneviratne, Sir.

COMMISSIONER:  And
the D. L G.?

WITNESS: Mr. Ana Sene-
viratne.

“In the same appeal, I
have minuted that I will be
giving evidence before this
Commission, I submitted this
appeal towards the early
part of December, 1977.

EXAMINED by Mr. Soma-«
sunderam;j

Q. You niedtioiied about
your complaint against Mr.
Seneviratne. Did you convey
that complaint to the D: L. G.
who would have been there
gduring that time?

A. When the D, L G.
came to the station on the
following day, I told him
‘my son Wwas assaulted and
lot of injustice had been
done by police officers and
my complaint may be taken’,
He looked at the S. P. S.P.
‘was prese't at that time.
He asked Lim to look into
that. »

- and

‘dent — I was

said:-

Q. Could I remind you
about the activities of the
police against the Tamil

parlimentarians and the G. A.?

A. On the day the Co-or-
dinating Officer arrived at
the King’s House, 1 was
living in my house- When
the Tamil Members of Par-
liament returned from Fort,
they were hooted by the
police officers. From their
barracks, they came running
towards the road and hooted
them,

Continuous hooting

it was

“Thereafter at 9 or 9.30
when the Government Agent
of jaffna ‘was on his way
from Fort to his tesidence,
he too was hooted by ’_che
police officers at the station
that hooting  would
have been heard even up to
the Rest house. It was a
case of continuous hooting.

“There was another inci-
not present
when this happened, I only
heard — When A. S. P. Jaya-
sooriya, who Was detailed
to investigate into the comp-
laints against police, army
and navy officers, went to
the police barracks, he too
was hooted. I am very
certain about that because
some correspondence is go-
ing on regarding this matter,

Q- Can you remember the

-reaction of ‘the S- P. against

the G.A. over .the confq-
rence held at the Co ordi-
nating office?

A. Mr. Seneviaatne S. P.
was always against the G. A.
They were not able to see
eye to eye.

«D. 1. G. felt sorry

for policemen’

“On the day the Co-ordi-
nating Officer left Jaffna,
the present D. I G. held
a conference; first confe-
renge was at  K.K.S.
and from- K. K. S. he
had come to Jaffna. We
were there. First he said he
was feeling sorry that the
officers had undergone much
hardship in Jaffna. Then he
said he will be considering
giving incréments and pro-
motions to them. There-
after he told the officers
about my complaint and
dlso about the complaint
of hooting.

Questioned by Mr. G. P,
S. Silva:

Q. At the commencement
" of your evidence, you referr-

¢ Nothing is

od to two Sub-Inspector.s,‘

Kariyawasam and Peramuna?
A, Yes,

Q. You referred to some
incidents relating to . these
officers? A. Yes.

Q. Those incidents
matters which you
from others?  A. Yes.

Q. As regards the Carni-
val incident, you Wwere not
present on that occasion?

are
heard

A. No, regarding the se-
cond - incident, I was asked
to investigate.

Q. On the 16th August
you said about some securi-
ty officers? A. Yes, they
are not police officers. They
are civilians employed by a
private person.

Q. To do what? A. To
look after the town. There
are about 30 or 40 emplo-
yees. One Chandran is the
employer. Earlier they were
called Town guards, '

'Q. You met this securi—
ty officer; can you tell his
name? ,

A, 1 did not ask his name?

Q. At what time did you
see him?

A. At about 7 a. m.

Q. You
Kknow his name but he had
showed you a paper in Whi-
ch he had recorded the num-
ber of the jeep? A. Yes.

say you don’t

A. T was at the police
station. -
Q. Then you referred to

S. P. Seneviratne giving ins-
tructions to you? A. Yes
Q. To ask the police cons-

tables to wear their nume-
rals? A. Yes.

Q. When? A. 17th August
Q. At what time?

A. At about 9-30 or 10
p. m.

Q. Then you went round
and fonnd that constables
were not wearing numerals?

A. At least two consta-
bles attached to my branch
did not have their numerals
and T asked them why they
were not wearing.

MR. THAMOTHARAM:
(continu:-d) - :
To. Mr. Somasundaram:

Q. You also referred to
an attack on the Sivan Tem-
ple? :

A. That is something
that I heard. I heard about
the attack on Gunasena Book
Shop. : s

Q. According to  po-—
lice rules, can you say that
every police constable is ex-
pected to wear the police
numerals? A YEs,

list in- the process of sear-
chjing them they started.
shooting them. X
‘To Mr. Underwood
" Q. You spoke of a Gerard?
A. Yes.
. Q. What is he - a Tamil
or Sinhalese?
A. Heis a Christian
Tamil.
Q. From where is he?
A He was attached (o~
the Jaffna police and was

Xorking in my branch and
e

was transferred to
Delft.

Q. You connected that
with some incidents the next
morning?

A. Yes. About 2 or 3
days later I came to know
that. -

Q. What.is theprocedure
\yhen an officer is trans—
ferred?

A. They make an entry.

Q. If he went the same.
night they would have re—
corded so? A. Yes, :
- Q. If he goes by vehicle
it s so recorded?
= A2 Yoy,

Q. The vehicle number is
also recorded? A. Yes,

Q. You mentioned of a
P. C. under interdiction and_
armed with a rifle and that
he also. was asked to go?

A. 1 donot koow whe-
ther he was asked to go.

Q. What is the procedure
when a police officer is gi-
ven arifle — are his name,,
number. of the rifle en-

tered in a book?

A. Yes, They

. are entered:
in the R. L B. - 5
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Q. Then on the 16th Au-
gust you referred to some
shooting incident? A. Yes.

Q. Did you investigate in--

to that? A. No.

The shooting took place
at Ottumadam within the
Jaffna town. :

Q At what time
that? A. 9-30 p. m.

Q. Who was the injured
person?

was

A. My office P. C. Alwis

and another PC attached to

Jaffna; I don’t know his
name.
Q. They were shot at?
As - Yes.

Q. And where did you
meet them?

'Q. On ;he 17th night you

found - that they were not
wearing the numerals?

AL - Yes.
Q. There were several
shooting incidents — could

Iremind you of the Putur
incident — what inquiry did
you make?

A. We get instructions
from the S, P. of that divi-
sion, Monthly we have to
perform area blocking dut-
ies — three stations join at
a point and the supervisor
will take them and put them
in different places and they
have to do patrol duty.

Q. What actually happ-
ened there?

“A. Three youths had
come cycling and when the
police stopped them and whi-

Q. Whe enters them?
A. Sgt.,, S.I, or A.S.P.

Q. Do you know of the-

Muniappar Temple incident,
When did you come to know-
of it? ‘
_ A. Tt wason the follow-
ing day when I went to the- ~
station. The police officers
spoke about an incident.
where the United Clubhad
been set fire to, and Muni-
appar Temple had been
damaged.

Q. On what road is that?"

A. On the K.K.8. road..

To Commissioner:

Sir, I would be at Vuvu--
niya on Monday. [ cannot
say how long I will be there, .

Q. Can you come home

as soon as that case is.
over? A. Yes. I'can do so.
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D. 1 G. SAID - IF ONE SINHALESE

STUDENT IS HARMED, ALL TAMILS

IN SOUTH WILL BE MURDERED’

{Continued from Page 1)

.~and the M.P. for Jaffna
to arrange transport for
several hundreds of people
who were stranded at the
hospital from the morning
Of 16, & TL

1 then had discussions
with my crew and persuaded
them to work 10 buses to
transport the stranded people
at the hospital and [ arra-
nged the buses and had
them sent to the hospital on
a convoy and then I followed
them in a car.

As 1 approached the Vic-
“toria road junction I saw
people running here and
there on the .road. I also
observed several  people
throwing away their bicycles
and tunning. 1 asked one
-of my drivers.as. fto what
was happening He informed
me that the police were
assaulting people and as a
result, they are running and
inone cse, one of my
drivers was assaulted. when
“he refused to run over the
bieycles that were on the
road side

‘Ordered tc 1vn

.gver bicycles’

I was also ‘informed that
-ope ef my drivers on the
orders of the police ran the

I saw those bicycles lying
damaged there. I immediately
instructed my bus crew to
take the buses and get back
to the depot After about
15 minutes, the buses were
taken back to the depot.

On the '7th T was imform—
«ed by the G.A. Jaffna and
the ~M:P. for jaffna to
arrange transport for re-
fugees who were coming by
train from Anuradhapura.
They informed me that the
train is expected to come
to jaffna railway station at
_about 0900 hrs. and I ac-
cordingly, arranged ten buses
for the transport of the re-
fugees from jaffna railway
station and reported at the
jaffna railway station Wwith
ten buses,

Unrest at the
Railway Station

When [ came to the rail-
way station I found a large
gathering and . there Wwas
uprest among ost of the
people who were there. The
unrest was due to inform-—
ation they had received that
a large number of injured
refugees were coming by the
train.

1 then suggested to the M.P8

for jaffna who .was present:

at the railway station at
that timie that it - would not
be advisable to transport
the refugees from there and
~suggested to him to stop the
train at Navatkuli so that
we could take the buses

thiere and arrange for the'
transporti My suggestiott’ was

“bus over the bicycles and -

accepted Then I took the
buses and went to Nava-
tkuli railway station.

The Conference at

the Kachcheri

When I reached Nava-
tkuli railway station‘ the
train had already come

there. The refugees wereload-
ed into the buses and they
were sent in different routes.
After supervising the trans-
port at Navatkuli, I returned
to the depot and when I
returned to the depot I was
requested by my assistant
Area Controller to accompany
him to the Jaffna Kach-
cheri to attend a conference

“There were several offi
cers present at the confe-
rence and I and the Asst.
Area Controller  were also
present. Among the various
things we discussed, trans-
port was also one of them.
1 was asked why buses are
not being operated. I infor-
med those present at the
conference that the crew
were refusing to work becanse
they were frightened of the
police and on the early morn-
ing of the 15th one of my
condutors was assaulted by
the police personnel and th-
rown into the lake. In those
circumstances I told them
that they were refusing to
work until the situation re-
turns to normal.

““At the conference, the
D. I. G. Mr. Ana Senevirat-
ne was present and he asked
me to arrange transport for
the campus students, 1 infor-
med him that my drivers
and coductors are reluctant
to operate and that they
are afraid of the actions
of the police officers in Jaf-
fna and as a result they are
unwilling to work. I also
told him that we bave ten
buses from Colombo depots
sent to Point Pedro for the
Sellasannathy festival and
these ten buses could be
released for the transport
of the Campus students

They agreed to this and
I went up to the G.A’s
table to telephone the Point
Pedro depot, The telephone
lines were not working nor-
mally and ‘we had to get
at the trunks and an offi-
cer from the postal depart-
ment put us to the special
line and then [ managed to

“call the Point Pedro Depot.

] will get Army
to work the buses’

<At that time, Mr. Ana
Seneviratne D.1.G. also came
up to the t ble and spoke to
me. He told me ““If one Sin-
halese student is harmed hele.
the entire Tamil population
in the South will be murder-
ed”. He also told me “If
your drivers and conductors
are not prepared to work the

~ Pedro depot,

buses, 1 would get down dri-
vers from the Army and work
your bases.”’

“I informed him that I
took orders only from my
superiors, that I am the cus-
todian of the- CTB property
at Jaffna and in order to
hand ‘- over the vehicles, I
must get instructions from
my Chairman.

. Told of Police

misbehaviour

“At the conference at the
Kachche:i, several officers
including the SHS, the Asst.
Collector of Customs com-—
plained to the D. I G. and
other senior police officers

there was no reason for the
police officers to hi’jack the
bus. Then I made a log entry
and I also got ready to send
an express report to be sent
to the Chief Operations Ma-
nager.

“In the meantime; the bus
returning from Kurikaddvan
returned to the depot with

_the driver and the conductor

along with the security guard

‘Mr. Parameswaran. They ca- -

me and told me that when
they returned from Kuruka-
dduvan, the bus was stopped
by armed police personnel
in uniform . and the driver
was ordered to take the bus
to Kannathitty where they
looted two :jewellery shops.
I recorded their statements

“In.the evening, I was in-
formed that tae Hon'ble Mi-
nister of Cultural Affairs
and the Junior Minijster of
Defence and External Aff-
airs had come to the depot
and inquired for me. At that
time, I had gone home.
When 1 came back, I re-
ceived a telephone call from
the M. P. for jaffna req-

Q: - They weresboth assaul-
ted? A: Yes.

Q: Didtheymakear ort?ﬁ
A: Yes. o

Q: To whom? A: To me.

A: On what date? A: On
the 18th.

Q: Were their statements
recorded?

A:. Yes. - A; .S, P, Jaya-
sooriya recorded them, at the
Jaffna Kachcheri.

Q: Why were they record}dl
at the Kachcheri?

_A: Because people were
frightened to go to the police
station and special arrange-

ments Wwere made by the
co-ordinating officer.

To Mr. DESILVA: D
Solicitor (General) SpHty

Q: You produced marked
X, k7 a statement made by
you? A: Yes.

Q: In that statement you
would have mentioned about
all the important matters?

A: Yes.

MR. N. THIYAGARAJAH
“I said I take orders only from 'my superiors”’

abouc the misbehaviour of
the police, and at that time
when I went up to the G.A. s
table to telephone tne Point
I heard Mr.
Ana Seneviratne telephoning
the Jaffna police station and
asking for Mr. Noor Deen
AseS e

I don’t konow whether the
A.S.P. Noordeen or somebody
else spoke; 1 listened to the
couversation. He said on the
phone “Stop the beatiog for
sometime as I had to arran-
ge the transport of the Cam-
pus students.’”

“After the conference at:

the Kachcheri; I returned ba-
ck to the depot. When 1 re-
turned back to the depot, my
Assistant informed me that
he had received a telephone
call that bus No. 23 Sri 2227
which was returning from
Kurikaduvan was hijacked
by some police personnels
opposite Naga Vihara and
‘was taken to Kannathiddy
where two jewe.lery shops,
were looted.

I immediately telephoned'

the Jaffna police; there was
‘ no answer. 1 contacted the
G.A. 1 could not ge: him.
I tried to contact the D.L.G.
T could not contact him. I
then knew that A,S.P. (KKS)
Mr. Silva 'was at the Campus
supercising the loading of the
campus students. I contacted
him. '
“1 informed him that I
had received information like
this and wanted him to take
action. Immediately he told
me that fie had checked up
and there was rumour and

esting me to come to the
Kachcheri to meet the Hon’
ble Minister regarding ' the
-hi-jacking of the bus.

“When I was unable to
contact the G. A.the D.IG.
and the ’S. P.
the M. P. for jaffna and
asked him to take up this
matter with the higher au-
torities.

“Then I went to the Kach-
cheri along with the driver,
the conductor and the security
guard and related to the Hon’
ble Minister and the Deputy
Minister for Defenc?, the DIG
the S. P. and the G. A, aad
several of the M?s whoe were
present as to how this bus was
hi-jacked. Then I produced my

“ driver, - security guard and my

conductor and related how
this incident took place. The
driver related the entire inci-
dent to the Hon. Mipister in
Sin ala because he conld not
speak Engli-h.

“Later I contacted my
Chief Operation Maaager
and sent an express report
to him. On 17.8.77 When
I was in the depot Mr. K.
Balasubramaniam, Welder
‘attached to Kondavil Depot
and R. Kandiah, Driver

- attached to Kondavil Depot

were assaulted by the police.
This matter was reported to
me. I immediately took them
to the Kachcheri. Their state-
ments were recorded there.

To Mr. KADIRGAMAR:

Q: Do you know K. Bala-
subramaniam? A: Yes.

. Do you know R. Kan—
diah? A: Yes.

I contacted -

Q: In the courtse of your
evidence you stated that
D.I.G. Mr. Ana Senevi-
ratne made two statem‘ér;ts-
one was that he said, “If
one Sinhalese student is
hgﬂrmed, the entire Tamil
population in the South.

quuld be murdered? A: Yes.

Q: The other statement
attributed to Mr. Ana Sene-
viratne was that he tele-
phoned the police and said,
““Stop the beating for some
time?? A: Yes,

Q: It would have struck

you that those were very
significant statements?

Az ¥Yes
Q: _Have you referred to.
those in your statement X.17?

“A: (Witness goes through
X. 17 and states) ! have not
mentioned it.

To Mr. KADIRGAMAR:

Q: _You handed to. the
commission a statement
which you had prepared and
signed? A: Yes.

QI When did you prepare
that statement? A: Yesterday»

Q: Was there a statement
prepared subsejuently?

A: No.

- Q: Was'there a statment
prepared earlier? A: No.

(Continued on paze 4)
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‘POLICE OFFICERS

- BUS OPPOSIT

Mr. Nagalingam Thiyagarajah, C.T.B. Depot
Manager who had earlier made a Statement, was
subsequently questioned by Mr.. Manivasagam
Underwood. on behalf of the Tamil Refugees
Rehabilitation Organisation (T.R.R.0.) and the
Federation of Tamil Trade Unions,

Mr. UNDERWOOD: Q:In
Your statement on Saturday
you began with the incidents
of 16th August but you
also referred to the incidents

gon 15th August? A: Yes,

Q: The incidents on 1§th
August was in connection
*with C. T. B., employees?

fA e

Q: Tell us briefly about

the incident on that day? -

“. A: On the, morning of
15th August, 1977 at about
4.28 a.m., when Conductor
Jasudasan was coming ior
duty to the bus stand from
his residence he was assaul-
ted by Police personnel near
Regal 1heaire on the Muni-
| apper Kovil Road and he
was thrown inside the pond
opposite Regal Theatre.

Q: You are the Superin-
tendent oi the Depot? A: Yes.

Q: You were in charge
of the employees at that
depot numbering about how-
many? A: About 1000,

E\ Q: Covering practically

“‘the whole peniasula? A: Yes.

.............
...........................

" G. A. wanted ten

buses at hospital

Q: You also spoke to an
incident when you - Wwere
requesied by _the G A.’ to
send 10 buses to the hospital,
and they were sent you said?
A: Yes.

Q: Where were youwhen you
sent those 10 buses? =~ A: At
the depot.

“[-  followed the buses
about 10 or 13 niinutes later.
When [ came to © Victoria
Road junction I found = all
those buses stopped on the
road facing the  Girls’

_ College. They were stopped
near Mr. Yogeswaran’s house
M. P. for Jaffna. They were
stopped on the road.

Q: Did you find out what
happened? A: I checked up
and one driver informed me
that the police stopped them
and they were chasing the
crowd. I asked him what the
reason was and he informed
me that he did not know the
reason, but the buses were
stopped on police orders.

Q: What happened to the
buses? A: Onedriver com-
plained 10 methat he was
assaulted by the police when
he refused to run the bus
over the  bicycles on the road
when ordered by the police.
Selvaraja was the one who
complained. He*was driving
bus No. 23 Sri 4615. .

damaged bicycles? A:

The driver of bus No. 23
Sri 4598 Nagamony comp-
lained to me that he had to
Tun over the bicycles on
the orders of the police offi-
cers and showed me the
damaged bicycles on the road.

Q: He showed you the
Yes.

Q: Where were they?

What happened at

T e

Eilway Station

A: They were on the cen-
tre of the road. The bus had

- gone over them.
Q: Did youinform of this .

tp-anyone?

[ A: I informed the G.A.
lthe D. 1. G5 8. P., and oth-
ers at the conference on the
17th morning. :
A.S. P. Jayasuriya recorded
the staiements of the. bus dri-
vers on the 18th :

Q: on the 17th did you
have occasion to send your
buses to anywhere?

A: T had occasion to send
10 buses to the jaffna Rail-
way Station on the orders
of the G.A. I sent them
to transport the refugees

“coming from Anuradhapura.

Those buses went to the
Jaffna Railway Station. Th-
€re was a big gathering there
and there was unrest among
them*

Q These buses were for
the refugees iuvolved on the
previous' night? A: Yes

Buses were taken
to Navatkuli

Q: They were due to trans-
port refugees coming from
Anuradhapura? A: Yes,
1 went and informed Mr,
Yogeswaran, M. P. that since
there was unrest among the
people I could not transport
them and asked him to send
the train to Navatkuli and the
train was taken there. The

_ buses too were taken there.

Q: When a bus js taken
to a place is the fact entered
anywhere?

A: Itis entered i
o) n the log

Q: What is entered?

A: The number of the bus;
the name of the conductor
and driver,

Q: [hereafter what happ-
ens?

A: The driver makes the
entries regarding the times of
departiure and arrival

-Q: You had ten log sheets
for the 10 buses? A: Yes

* refugees?

~at 1050 hrs,

Q: By whom is the log sh-
eet entered?

A: By the driver

Q: In addition to .the log
sheet what is there? .
»  A: The way bill and the
luggage bill book.
The way bill is a document
in which tickets issued are
entered and the revenue coll-
ected is also entered there.-

Q: One of the buses was
the hi-jacked bus? - A: Yes

Q: You have with you the
log sheet of the hi-jacked bus?

A: Yes. It is the Jog sheet
relating to bus 23 Sri 2227.

Q: ‘'L his bus, with its driver
and conductor carried the
A: Yes

Q: Each bus was given a
destination? A: Yes

Q: Where was it to go?

A: To Kurikatiuwan

Q: Did it go there?

A: Yes

Q: You have the log sheet -
of that bus? A: Yes

I produce the 1og sheet of
the hi-jacked bus as X. 20) It
relates to bus No. 23 Sri 2227
dated 17-8-77

Q: This bus in fact reached
Kurikattuwan? A: Yes

Q: Having dropped the re
refugees what happened to it?

A: There is an entry made
regarding the delay and fail-
ures.

Q: Isthere any other entry?

A: Yes.

Q: In what language?

A: In Tamil ;

Q: The earlier entries — in
what language are they?

A: In English and Tamil

Q: The numerals in Eng
lish and the letters: are in
Iamil? A: Yes

Q: What does it state?

A: “Ariyakulam 1315 he.
urs® At this point a batch of
police officers boarded my
bus and the bus was taken to
Kannathiddy, where a jewell-
ary shop was looted and then
it was brought back to Naga
Vihare, and I was allowed to
proceed — signed by driver
James,*’

Q. You spoke about the
the way bill? A. Yes

~ Q. You produce it marked
X 21? A. Yes

Q. You have the log shee-
ts with regard to the other
nine buses?

A. Yes, I have with me
the log sheet relating to bus
No. 23 Sri 2227

A. About 400 to 500 we=— -
re transported. : »
Q: After that you did not
collect any money as fares?

A. We got orders from the
G. A.to give the buseson cre—
dit hires.

Q: Taking the refugees fr-
om' Navatkuli took place from

-the morning?

A: Between 10-20 and 10-40:,

Q. After that what did you .
dor A. [ returned back to
the depot.

Q. Did you have any
official duty to perform
thereafter? A. 1 was instruc—
ted by my Asst. Area Con--
troller to accompany him te
tue jaffna Kachcheri for a
conference.

‘I get the news
about hijacking’

The conference was at 11
a. m. When we went there,
the conference had commenc-
ed already. The conference
was Over at about 2. 30
p. m. From there, I came.
straight to - the depot.

[ must have reached
the depot at about I p. m

back 1o Naga Vihare alter

looting of jewellery shops®

A: It had to return to the
depot. :

Q: Did it reach the depot?

A: It did not reach the de—
pot on schedule
“Why?

It had been hi-jacked

: Waere was it hi—jacked?
Opposite Naga Vihare.
By whom? :

By police officers

: Where had it been taken
to? A: To Kannathiddy

Q: There was the looting
of a jewellery shop there?

A: Yes. From there it came
to Naga Vihare and came to
the depot.

Q: In the log book you get
the enteries entered by the
bus drive1? A Yex - ox

.Q: Wahat are the entries in
the log sheet regarding bus
23 Sri 22272

A: Left at 8-30, Driver G.
James, Conductor P. S. Selva-
rajah, The bus left the depot
at 0830 hours, Reached Jaffna
Railway Station 0850 hrs,
Left jaffna Railway Station
at 0900 hrs, Reached Navat-
kuli 1040 hrs, Left Navatkuli
Reached Kuri-
kattuvan at 11.35, Left Kuri-
kattuwan at 1140 hrs, Arri-
ved Depot at 1415 hrs.

(Counsel refers to the evi—
dence of Mr. Amirthalingam
regarding this incident.)

Q: Is there any other entry
made by the driver?

RZRZRELQ

Q: What have you enter-
ed in the way bill?

A: The number of passen-
gers trapsported 78, Navat-
kuli "to Kurikattuwan. The
tickets issued and the money
recovered ate also entered
there. S

Q. Did you charge the fare
from the refugees?

-A. Yes, Because I did not
have. instructions to the con-
trary.

Fares collected
s
from refugees

Q: They were refugees from
Anuradhapura? A: Yes.

Q; They had lost all their
belongings? A Yes

Q: How much did you col-
lect as fares? :

A: Rs. 71-30 The ten bus-
es collected about Rs, 600/-

Q: Did you collect all the
fares?

A- Thereafter — after the
17th we did not collect the
fares?

Q: Did you get insturctio-
ns for that?

A= We e got
from the G. A. .

Q: From where: did yom
transport the refugees?

A: From Naga Vihare to
Anuradhapura on the 18th.

Q: About 700 refugees we-
re transported to Navatkuli?

instructions

Q. When you eatered the
depot at 1 o’clock, what
happened? A. All the em-
ployees came and surround-
ed me. They were talking
about the hi-jacking of the-
bus by police personnel.

Q. Till then you did not
know that the bus was hi-jack--
ed? A. No.

Q. You finished your work
at the Navatkuli railway
station. a.tended the confer-
ence at the Kachcheri and
came back to the depot?
A. Yes.

Q. As you went
you were told about
hi—jaqking? A. Yes,

Q. Who surrounded you?
A. The employees.

The drivers and conducto-
Is of the other buses had
finished their mission at
Navatkuli and by that time
they had come back to the
depot. They informed me
one bus was missing. That
was my first knowledge of
the hi-jackiog. When[ entered
the Depot Office, I went te
the Depot Operating’ A ssis—
tant’s  room. He s ope:
Sokalingam. He is the Depot
Operatilgg Assistant. [ saw him
at that timemaking a logentry.

back,
this

No sooner he saw me, he
got. up and said bus No.
22 Sri 2227 had bteen hi~

Jjacked by police personnel
and.used for the looting of
the jewellery shops. :
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"NAGA VIHARE®

Q. Did he complete

that
entry? :

A. He was writing down
the entry. After speaking to
me, ‘he completed the entry.

Q. Where was that entry
made?

A. It was made in
depot log book.

Q. That is the book that
you keep in the

the

your duties? A. Yes.

Q. It is available now?
A. Yes.

Q. Did you make any

entry? A. Below Mr. Socka—
lingam’s entry, 1 also made
my entry,

Q. What do you normally
enter in that log book?

A. Important occurances
like strike etc.

-Q. Those are entered there
and kept for official wuse?
A. Yes.

Q. Where is
kept? A. It is kept
depot office.

Q. Is there an entry of
Mr. Sockalingam there?A.Yes

Q. This book contains

it normally
in the

“ entries beginning from Wwhat

date?
A. 1 4.76.
Q. 1.4. 76. is ~an entry

at page what? A. Page L.

Q The very last entry in
that book?

A Dakd 11278 &
page 717. . o
Q. Socklingam’s entry is

at what page? A. At page 54.

Q. And what is the date
that is ‘entered there? A.
17 8..71

Q. Did you also mention
the time? A. Yes, 1240 hrs:

Two civilians who

spoke Sinhalese

Q. Will you please read
that entry? A. Yes. “i240
Hours. Today at about 1230
hours, Security Guard Mr.
Parameswaran informed me
over the phone from Jaffna

bus stand that our C.T.B.
bus No. 23 Sri 2227 was hi-
jacked by about 12 police
¢ ‘officers in uniform and two
civilians who speak Sinhalese
directed the bus towards
Kannathiddy Road - :

Q. Kannathiddy road, is
a road far away from Naga—
Vihara? A. About
a mile and looted a few
jewellery shops. Later he had
managed to get down from
the bus and had proceeded
to the Jaffna bus stand.
Later he informed that loot-
ing was confirmed by some
members of the public. The
bus was hi-jacked near Naga
Vihara. I immediately con—
tacted the Jaffna
number: it was ringing. but
there was no answer. Later

1 informed this to the Depot

Superintendent who = arrived
from the Kachcheri after
attending a conference. He
has made attempts and the

course of

half

police -

incident was informed to the
ASP (KKS) who was availa-
ble at the Jaffna Campus”.

‘A.S.P. KKS. said
it cannot be’

Q. You have referred to
a Parameswaran. the Szcurity
Guard. What was he doing?

A. He got into the bus
that was coming from Ku-
rikattuvan.

Q According to you, he
had dropped off from the
hi-jacked bus trip? A. Yes:
at Wellington junciion. Then
he had telephoned the depot
from the Jaffna bus stand
and later he had come to
the depot. I also made a log
entry immediately.

Q. ‘At what time was that?
A. It would have been 1010
hrs. This is what 1 Wrote
in the log book. (reads)

“When I returned from the
Kachcheri conference to the
depot, 1 was informed by my
DCA that bus No. 3 Sri 2227

Q. You referred to the
worry of the crews about
the driver and conductor of
the hi-jacked bus?A. Yes.

Q. Did the hi-jacked driver
and conductor finally turn

_up? A. Yes. They returned
.to the depot at 2 .15 p. m.

Q. Most of the conductors
and drivers had come back?
A. Yes.

Q. At about what time?
A. About thirty minutes be-

fore.

Q. Did you question them?
A. Yes.

Q. Parameswaran, the Secu~
rity Guard also came there?
A. Yes.

Q. Were any statements
recorded at that time?

A. Yes, their statements
were recorded at the depot.

Q. Were their statements
recorded by any authority?

A. Yes, by the DIG Mr.
Ana Seneviratne.

Q. When was that? A, On
the -18th of August, I thinnk

v"bThe Naga Vihare, Jqffnd;

bad been hi-jacked by some
police personnel at Ariyaku-~
lam junction opposite Naga
‘Vihara and used for looti'ng
all jewellery shops. 1 tried
to contact the DIG and the
G. A. at the Kachcheri and
King’s House but I could
not contact them. Then I
contacted ASP (KKS) who
was at the Jaffna campus
and informed him about thi$
incident. The ASP (KKS) in-
formed me that he had check-
ed wp and it cannot be the

police. There was unrest
among the bus crews as
the bus had not returned

back and they were anxious
to know about the crews of

bus No. 23 Srl 2227. I made -

all efforts to contact the
police and ~at about 1415
hours the bus returned to
the depot. ihc driver and
the conductor reported the
incident: that the bus Was
hi-jacked and taken to the
jewellary shops Wwhere they
were looted”, '

Q. This entry was made
by vourself? A Yes. I mark
it X23.

Q. You have made that
entry immediately following
the entry of Mr. Socklingam?
A. Yes.

Q. That was the next day?
A, Yes. :

Q. In the meantime, you
said you rang up? A Yes.

Q. In addition to that-.did
you 'communicate ~that in
writting to anybody?

A. Isent a special report

to the Chief Operations

; Manager.

Mr. Liyvanage S P.
was also present

Q. Do you have that re-
port? A. Yes,

(Witness . reads. Certified
copy of the report is mark-
ed X 24)

On that day I Ileft
Depot at about 5 p. m.
~ Q. Before leaving the de-
pot, did you inform anybody
else apart from the officers
about this incident?

A I informed about this
incident to the M. P. for
Jaffna. ;

Mr. Uanderwood: Sir, in view
of the fact that there was
some reference made yester—
day about the DIG having
said somelhing at the Kach-.
cheri conference, may I be

the

permitted to question this
witness fully about this con-
ference? o : :

Commissioper: Yes.

Q. You said in between
the visit to the Punkankulam
station and your return to
the depot, you attended a
conference? A. Yes.

Q. Where. was that?

A. At the Jaffna Kach-
cheri. _

Q. Please let us know
the persons who where pre—
sent at the conference?

A. The conference was
presided by the G. A., DIG,
Mr. Ana Séneviratne was
present. S. P. Jaffna, Mr. A.
S. Seneviratne was present.
Mr, Liyanage, S. P. was pre—
sent. Then several heads of
departments weré present.
Superintendent of Health
Services, Special Commiss—
ioner, Jaffna Municipal Co-
uncil, Mr.Sivagnanam, Asst.
Collector of customs, Mr.
Seneratne — they were all
present. I don’t know the
name of the S. H. S.

Q. Anybody else?

A. Assistant Government
Agents, D. R. O.s, Telecom-—
munication officers and post-
al department officers were
also present. :

Q. I suppose, a number
of matters were discussed?

A Yess

S.H.S. also spoke

of police assaults

Q. Could you mention a
few of the matters you re-
member that were discussed?

A. There was a discuss—
ion ‘about the transport  of
food supplies.

Q. .In that connection,was
there any reference to any
difticulty in regard to the
transport?

A. Some of the AGAs-
there were about 8 or 9 of
them - said that police per-
“sonnel were assanlting mem-—
bers of the public and as a

“result, their drivers were find-

ing it difficult to transport
the food supplies.

Q. Anything in addition
to that? 3

A. Bus transport and tele
communication - those thing
were also discussed,

Q. Was there a dis-
cussion about the campus
students? A. Yes. We were
asked to transport the cam-—
pus students. They wanted
ten buses:

Q. Apart from the refe-
rence made by the AGAs,
did any particular reference
was made to what the police
were doing?

A. "The Supefintendent of
Health Services did make a
complalint about the police

Q, Do you know whether
he is a Tamil or Sinhalese
gentleman? A, He is a Sin-
halese gentleman. He said
police officers were misbe-
having and assaulting people.

Q. Did any other speak?
_A. Mr. Sivagnanam, Spe-
cial Commissioner, spoke.

Q. Was anybody else the-
re? A. Assistant Collector
of Customs, Mr. Senaratne
was there. :

Q. What did he -av?

A. He also mentionel :b-
out the a:ssault on peop'e by
?he Police. He was comnlain-
ing. :

D.1.G. asked ’"f_r
A:S: P. Noordeen

Q. Are you aware of any
decision that was arrived at
-about those complaints?

A. Most of the officers
agreed that the public were
frightened to go tothe Police
Station and it was decided
to entertain complaints at the
Kachcheri. A spscial officer
was detailed to record compla-

" int saginstthe Police Officers.

The D. 1. G, said that.

Q. In the statement you
made yesterday did you men-
tion everything ‘that youwm
knew? ,

A.; No. I could not give
everything in the statement
of yesterday.

Q. As far as you can
remember give the entirety
of what was said over the
telephone by the D. . G.?

A. He took the telephone
on the G. A.’s table. T was
standing by the side of the
D. 1. G, Mr. Ana Sencvi-
ratne, to wuse the telephone
to arrange the buses for the
campus students. I had to
telephone the Point Pedro
Depot. When I ‘went to the
telephone the D. I. G, was

" there. Before that he talke?!
’tO me.

- Q. Have you referred to
what he said? A. [ referr—
ed to that in the statement.

Q. He said that if one
Sinhalese student was harm-
ed the entire Tamil poi)tila—
tion in the south would be
‘wiped out? A. Yes. :

Q. Then he began the
telephone conversation?
A Yes:

Q. ‘Tellus what you he-
ard? A. He asked for
Noordeen, A.S.P. Then he

asked, “Where is he?’ Then
he said, “There are comp-
laints about the misbehav-
isur by police pe rSonnel’’.-
Then he told him to -stop
the beating and also asked
him to speak to him no
sooner he comes.

Q. When you finished
the conference and went
back you learnt about the

hijacking? A. - Yes,
Q. You went to the de—
Pot againat 6-307 A. I went

to the depot after the con-
ference?

Q. Then you returned ag-
aln in the evening?
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FOUR WITNESSES SAY THEY

WERE INJURED BY POLICE
SHOOTING ON THE 16th

SINNARAJAH VARA-
THARAJAH: Affirmed:
Kandarmadam.

To Mr- Kadirgamar :

Q. How old are you?

A. 1 am 19 years old.

O. Your address is 150,
Arthisoodi Lane? A. Yes.

Q You remember 16-8—
1977 A. Yes.

Q. At about 8-30a.m.
you Were going along Stan-
ley Road, Jatfna, to your
place of work? A. Yes:

You were a welding
learner? A. Yes.

Q. You were going to -
wards Wellington ' Theatre
junction? A. Yes.

Q. As you were going
along you found a crowd of
people? A. Yes.

Q. You inquired what the
trouble was? A. Yes.

Q. You were told that
the police were chasing and
assaulting people? A. Yes.

Q. Then a police jeep
came along Clock Tower
Road junction? A. Yes.

Q. Shots were fired?

A. Yes.

Q. Two or three shots
were fired? A. Yes.

. Q Those were fired into
the air? A. Yes.
Q. You took shelter in a
garage near Muniswaram
Temple? A, Yes.

Q. When you were tak- .

ing shelter there the police
opened the garage? A. Yes

Q: About how many of
them were there?

A. Iwas hiding. I did not
notice how many came.

Q: The Police officers who
opened the garage went on
smashing up the car in the
garage? A: Yes.

Q: Were there other peo-
ple hiding in the garage? -

A: Yes.

Q: After that the
officers left the garage?

A: Yes.

Q: You then jumped over
the fence .in the rear of the
garage? A: Yes ;
Q: And you came to the
Clock Tower Road? A: Yes
Q: At that time there were
some people - students com-
ing towards you from the
Wellington Theatre junction?

A: Some boys came

Q: Were they walking or
running?

A; They came running

Q: You were told that the
police were chasing them and
that is why they were runn-
ing? A: Yes :

police

Q: You also joined them and

ran? A: Yes :

Q: The police arrived at
the Wellington Theatre junc-
tion? A: Yes

Q: And they started firing
at the crowd? A: Yes

Q: You were trying to ent-
er a house and escape?

A: Yes

Q: You received a bullet
on your right knee? A: Yes

Q; Some of the boys whom
you did not know, took you
to the hospital? A: Yes

Q: Your right leg, below
the knee was amputated at
the hospital? Yes

Mr. Kadirgamar: Q: You are -

still in hospital?
A: No. I have gone home
now.

Mr. G: P. S. Silva:
Q:- Did the Police at any time

record your statement in

hospital? A Yes
Q: Do you remember when

your statement was recor-

ded? A: No.

Mr. Underwood: Q: How

soon after the Police arri-

ved did they fire?

A: Immediately after
arrived they fired?
Mr, Kadirgamar: That is all

from this witness. I next
call Suriyakumaran.

they

SELLATHURAI GOPALA-
KRISHNAN : Affirmed. 23
Years, risiding on / Road
No. 3 Allaipiddy.

MR. KADIRGAMAR : Q-
You remember 16th August
19777 - A. Yes.

Q. You were working in
a shop? A. Yes.

Q! Where was the shop?
— A. At Manipay Road, Jatfna

Q' At about 8. 30 a.m.,
you were going to your
place of work? — A. Yes.

Q. Was your shop open
for businees that day. -A. No.

Q.. It was closed because
of the distubance created by
the Police damaging other
shops dnd setting fire to the
shops? A. Yes.

Q. You were returning now
along Kasthooriyar Road
walking? — A. Yes.

Q. Were the poice walk-
ing very fast? — Yes. :

Q. You were also walking
with the people? —A Yes.

Q. You suddenly received
»a bullet fire from a rifle
injuring your right hand -
A. Yes.

Q. The bullet went through
your wrist? — Yes. :

Q. This happened when
you were turning from the
Power House Road from
Kasthooriyar Road? — A. Yes

G 10 N1

Q. Show the place wher®
your hand was injured? -
A. Witness shows the injury,
I cannot stretch my arm for
the injury. :

Q. You cannot open your
hand? - Yes,

Q. You have suffered
loss of power of that hand?
—-A. Yes.

Q. There were about five
or six police officers whom
you saw and they were
firing shots at the crowd?
~ A, Yes.

Q. It was one of the bull-
ets fired by ~the Police
Officers that hit you? - Yes
. Q. Haying received the
bullet you ran back along
Kasthooriyar Road? - A Yes

Q. You could not proceed
along because of the injury”
A. — Yes.

Q. Some of -your friends
took you, to Dr. Gengathar-
an’s dispensary” - A. Yes.

Q, The Doctor wanted you
to be taken immediately to
the hospital” — A, Yes, :
to

Q You were taken

hospital? A. Yes
Q. 'In the Doctor’s jeep?
= Yes.

(Continued next page)

0P THE

INSPECTORS WERE TRYIN

THIYAGARAJAH SURIYA

KUMARAN: Affirmed.
34, Yarl Veedhi, Perumal
Kovilady, Jaffna.

Mr. Kadirgamar: How old
are you?

A: I am 17 years old.

Q: You were working in an
* " Aluminium Factory, at
Maaipay Road in Jaffna?

A: Yes

Q: You remember the 16th
August, 19777 A: Yes

Q: At about 8-15 that mor—
ning you were going for
work along Stanley Road
in Jaffna? A: Yes

Q: You found a number of
people running saying that
the Police. were chasing
them? A Yes

Q: You were walking along

the road?  A: I was also
running
A: First you were walking?
Q: Yes

Q: When you were found
that the people were ruun-
ing you alsoran?  A: Yes
Q. You ram back home

along Stanley Road.A. Yes

I was running home.

Q. As you were passing -

Wellingion Theatre you rec-
eived a bullet in your right
hand? - A. After I passed
Wellington Theatre I receiv-
ed a bullet on my right hand.

Q. The Police were firing?
A. Yes

Q. One' of the bullets
fired by the Policemen hit
you? - A. Yes.

Q. Holding your injured
hand you ran towards your
home? -A,Yes. :

Q. Some people there took
you to a boutique? —A. Yes

Q. From there you Were
taken to the hospital?— A. Yes

Q You were in the hos—
pital for one and 2 half
month? — A. Yes.

Q, Even now  your right
arm is in plaster! - A Yes.

Q. The hospital autho.it-
ies ‘have asked you to come
back for an operation? —A.
The operation is not over.

Q. Are you in hospital
now? —A. 1 am inhospital.

Q. You have come from
the hospital today? — A. Yes
. Q. You have not been
able to go for work from
16th August, 19777 A Yes.
~ Mr. SILVA: No qu:stions.

Mr. UNDERWOOD: Q.
Where did you get the bullet?
A. Near the elbow.

Q. Was there a fracture
of the bone? — A. Yes.

Q. You were running when
you got the bullet? - A. Yes.

Mr. KADIRGAMAR: My
next witness is-Kailasapillai,

. which was under

P. (s

FROM  §

DOTING

SIVAGURU KAILASA-
PILLAIL: Affirmed. 25 Years,
residing at Lotus Road,
Vannarponnai.

Mr. KADIRGAMAR: Q.
You remember 16th August
19777 — A, Yes.

Q. At About 10 a. m,
you were walking along the
road in order to buy some
motor car parts for a car
repairs in
the garage? — A. Yes.

Q. You were working as
a mechanic at that time? -
A. Yes.

Q. Waat is the name of
the garage? — A. Poovilingam
garage.

Q. You were walking along
hospital road? — Yes.

Q. Then you turned to-
wards Kasthooriyar Road? A.
Yes. .

Q. There is a coffee shop
there? — A. Yes.

Q. What is the name of
that shop? — A. 1t is called
the Anna Coffee Bar.

Q. When you were opp-
osite that Coffee shop you
received a bullet which had
been fired and you received
it in your right upper arm?
- A.. Yes.

Q. Can you show wher®
that was? (Witness shows the
right upper arm.)

Q. The wound shows the

entry and the exit of the
bul_let? A, -Yes.
.. Q. Thete was a crowd of
some people -there at the
time you received the shot”
- Yes.

Q. There were Police Off-
icers? — A. Yes.

Q Police constables and
Inspectors? —A. Yes.

.Q. How many constables

.and how many Inspectors? -

A. Two Inspectors and five
constables.

Q. The shots were fired
by the Police Officers —A. Yes

Q. How far were the pe-
ople who fired from the
crowd? — A. About [0 yards

Q. You know Mr. Amir-
thalingam, M.P., and Mr.
Yogeswaran, M, P.?7 - A, Yes.

Q. Were they there when
the Police fired? — A. Yes.

Q. Was Mr. Amirthalingam
assaulted by the Police? -
A. Yes.

Q. This firing was imm-
ediately after Mr. Amiratha-
lingam Was assaulted? A. Yes,

- Q. After the rifle shot in-
jury you were in hospital
for about a month? A. Yes.

Q. Later you were ad-
mitted for another month 2zs
you could not use your
right hand? — A. Yes.

Q. The two' Inspectors
whom you saw were trying
to stop the constables who
were shooting? — A. Yes, They
were (rying to stop the P,Cs
from shooting, _

Q; Were there any Police
officers in civil?
A Yes.

Q. By civil what were they
wearing? — A. They Wwere in
khaki shorts and Tee shirts.

: Q. W_ere some of the Po-
lice officers in uniform? - A
Yes, ! :

MR. SILVA : No questions
MR. UNDERWOOD : Q.

Are you able to use
right hand? - A. No. R

M‘R. KADIRGAMAR F
call: Gopalakrishnan:
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DRIVER DESCRIBED HIACKING TO
MINISTER HURULLE & OTHERS

No bus Service

after 9 a.m
A. 1 did not meet any

higher-ups In the Depot. I
got a telephone message from

~Mr. Yogeswaran and I was
asked to be present at a -

conference Wwith the Minis—
ter of Cultural Affairs and
Deputy Minister of Defence
and D. I.G.He did not
speak to me but left a mes—
sage for me. The Minister
and the Deputy Minister had
asked for me. Mr. Ana Se-
neviratne, D. 1. G., had ask-
ed the Night Duty Officer
whether any ofticers had ope-
rated the buses that day. He
had come on duty at that
time and he said that he
was not aware whether any
buses had operated. ;

Q. You told him about
what happened?  A. Yes.

Q. At that time the bus-
es were not operating but
they were operating on the
15th? - A. Yes.

. Did they operate on
the 16th? A. Upto 9 am.
they had been operating but
after that there was no bus
service. There was no nor—
mal bus service on the 17th.
There was not even a ske-
leton service on the 16th,17th
or 18th. Finally we had a

©™ skeleton service on the 23rd.

.

“The normal service was on
1st October, 1977,

Mr. Hurulle wag
also present

. You went to the Re-
sidency of the G. A. Who
were present there?

A. Hon’ble Hurulle, 'Mr,
Werapitiya, Dej uty Minister
D. L G., Mr. Ana Senéevirat—
e S Py Ne Seneviratne,
G.A.Jthe M. P., f 1 Jaffna,
the M. P., for Chavakachche-
ri, the M. P, for L duppiddy
and the M. P., for Kopay
were there. That was on the
17th late inthe night.

Q. This was the second
conference that you were at—
tending? A. Yes.

Q. Did they tell you what
the conference was about?

4 Witnesses..

(Continued from Page 6)

Q, You were in Jaffna
Hospital for 40days? - A, Yes
. You received treatmen-

at the hoshital? A. Yes.

Q. But even now you can
not use your right hand?
A. Yes. _

Q. You are the only earner
in Your fimily? A. Yes

Q. Areyou a married , man?
A. No. ,

Q, The family for whom
you earn CONists of whom?

A. My father, mother and
two younger Sisters.

Q. Father'sage? A. 58 years.

Q. Mother’s age? A. 32
years.

Q. Is your father employed?
A. No.
No questions by Counselg

A. 1 wasasked to come
with the crew of the bus that
was hijacked, bus no. 23 Sri
2227; Driver James, Con-

- ductor Selvarajah and Secu-

rity Officer Parameshwaran.
I was asked by the Minlster
and the Juiior Minister as to
what happened and I told
them. :

D I. G. was asked

to record statement

Q: Was your
recoried? A: No.

Q: Did the driver, con-
ductor and the security of-
ficer give an account of
what ‘happened to them?

A: The driver of the bus
related the incident in Sinha-
lese to the Minister as to
what exactly happened. At
that conference the Deputy
Minister had made an order
that their statements should
be recorded by the D. I G.
The following day their state-
ments were recorded.

Q: As Superintendent in
charge of the JaffnaC.T..B,
Depot you had been respon-
sible for the transport of
the refugees coming from
the South to the North by

statement

“train, by plane and by ship

and also for the transport
of refugees from the north
to the south? A: Yes.

Q: Do you have any idea
of the total number of peo-
ple the C. T. B. buses under
your charge had transported
the refugees? ~

A: TIacluding buses from
Kandy, Kurunagala and Kili-
nochchi about 50,000 had
been transported.

Q: Do you have any
record about this? A: All
entries have been recorded.

Q: Did you have any
OCecasion to enter those
transported from the ship?

Ab-Yes:
Refugee ships

 at Kankesantuarai

Q: To Navatkuli station
you sent buses and trans-
ported the refugees? A: Yes.

The ships arrived at
Kankesanthural on what day?

. A: On 26th August, 1977.

. Were you told about
it? A: On the 25th 1 was
told to make arrangements.
1 have made an entry at

. page 60 on IR T

- You mark that entry
as °X25”7 A:  Yes.

Q: Who made the entry?

" A: My assistant, one P,
Tharmalingam  made the
entry. Dharmarajah,
S.P., telephoned me and
told me that ‘three  ships

- would arrive at Kankesan-

thurai on the 26th at 09
hours and that buses should
be arranged to transport
1900 parsons coming in those
three ships. He Wwanted a
small bus to be sent to the
Medical = Superintendent,
jaffna Hospital, the follo-
wing day at 8 30 hours to
transport Doctors, Nurses

. and first aid equipment to

Kankesanthurai. The area

controller took the message
and it was confirmed by the
S=Poon 258,77 :

'5000 transported
from Naga Vihara

Q: Buses transported about
500 who came by train and
about 2000 who came by
ship? A: Yes.

Q: How many came by
plane? A: About 2000.

Q: Did you transport any
Sinhalese from Naga Vihare
to Anuradhapura? A: About
5000 “were transported at
various intervals. The Cam-
pus students were transpor-
ted by the Colombo Depot
buses which had been sent

to Colombo by bus. Except
one, all the others went to
Naga Vihate on t e 17th:
We transported them by our
car. They were Kkept there,
One was staying opposite
our Depot and he was staying
there.

Q: You had two conferen-
ces on the 18th; the day
you arranged transport to

" the railway station and the

same day the bus was hi-
jacked? * A: Yes. On 18th I
attended a conference for
transporting the Sinhalese
refugees from Naga “Vihare
at about 10 a.m.

Q: Before that did any-
thing happen? A: Two of
my employees Were assaulted
at  Arivakulam  junction.

assaulted at  Ariyakulame
junction at different times,

Q:. You produce the entry
made in regard to Kandy
marked ‘“X27” dated 18.8.77
‘at ‘page 567 A: Yes.

Q: Read that?
reads the entry.)

Q: Who was the D.S.2

A: I wasthe D. S.

Witness continues reading.

Q: Did you - make any
complaint? A: This was re-
ported to the D. I. G, and

the statements were recorded
by A.S. P, Mr. Jaya-uriya.

Q: What was the rumber
mentioned? A. ‘95L

( Witness

‘)2 Sinhalese employees:
nothinz happened

to the Point Pedro Depot
f011" the Sella Sdnnathi festi-
val.

Q: Did you have anything
to do with it? A: No. The
Assistant Area - Controller
arranged it but it was under
the. Depot  Superintendent,
Point Pedro.

Q: Did you not have Sin—
halese workers at Your

Depot? A: There were about

12 employees.

Q: What happened to them?

A: Nothing happened - to
them. On the 16th four emp-
loyees comylained to me that
they were frightened to stay
there. They did not complain
that they were assaulted, I
kept them at my home for
two days and then sent them

" Affimed: 39 years: Special

Commissioner; ~ Municipal
Council, Jaffna.
. (Mr. Kadirgamar states

that once the summons Was
served on this witness he
came to him with the file
and that he (Mr. Kadirga—
mar) went through it. He
states that this witness is ill
and has to enter hospital
for a  major operation.
Witness is given permission
to sit and give his evidence.)

& Q: I take it you are a
member of the Local Govt.
Service? A: Yes.

Q: When did you join the
1.G. 8T A::In 1860, "~

Q: What was your desig-
nation then and what is it
aow? A: I joined asa book
keeper and I became the
accountant and DOW I am
the Special Commissioner,

' Municipal Council, Jaffna,

They reported this at the
Depot at 8 a. m. A. Bala-
subramaniam, a Tinker and
R. Kandiah a driver Wwere
assaulted. Their statements
were recorded.

Q: Did you make an entry?

A: My assistant had made
a log entry. ;

Q: What - date that?

A: That is at pages 55 and
56 dated 18.8.77.°

Q: You produce it marked
X267 A: Yes.

G )Q: Read it? ( Witness reads
it.

Q: Was an entry made in
respect of the assault on
Kandiah? A: Yes. The com-
plaint was recorded by
Sockalingam. They were

is

Testifies

| Mi. KANDIAH SIVAGNANAM:

- Q¢ From When? A: From
February 1972, : ’

Q: When were you appoin-
ted Special Commissioner?

A: On 28.7.77.

- Q: Was the - Municipal
Council dissolved?

A; It was not in office from
August 1975, '

Q: In August ‘1977 you

were the Special Commissio-
ner? Aj Yes,
- Q: You were the person
in charge of the administ-
ration of the Municipal
Council, jaffna? A: Yes.

Q: You have to report
back to the Ministry of
Local Govt.? A: Yes, -

Q: You remember 16.8.77?

A: Yes. :

Q: On 16.8.77 you received
a telephone call from the
Markct  Superviser  that
certain shops were damaged
at 7a m 2-.A. Yes.

to them’

‘Q: Was it = the correct
number? A: 851 is  the
correct number.

To Mr.

de SILVA, De-
puty / S. G. =

- Q: The evidence you give
in -relation to the hi-jacking
is. what you learnt from the
bus crew?

A: From the bus crew
the D. O. A. and the Secu
rity Guard.

Q: You referred fo a
statement made by Mr. Ana
Seneviratne at a conference
held on '17.8.77? A: -Yes.

Q: At about: what time

A; At about 11 or 11.30.

Q: The statemenis you
attributed to Mr. Ana Senevi-
ratne were made at that con-
ference on 17.8.777 A: Yes.

Q: Were they property of
the Municipal Conncil?

A Yef

Q: Who was he who gave
you the telephone message?

As Sinnathamby, Careta-
ker, Model Market. :
Q: This  caretaker Mr.
Sinnathamby told you- :that
people had come there to
organise a protest against
the police as they had caused
damage to the public?

A: This message was given
by Christie, the" Super%lisor
of the Model market.

- Q You got that infofiné-
tion' and was anything ex-
pected’ of you-whatdid you do?

Al Christie informed me
over the telephone of ihe
damage caused. He told me
that there  was some protest
about closing shops. Thereweze
100 shops in the market and
he sought my advice. T said
it was left 1o the shop kee-
pers to do what they desired.
P wanted the main gates to
be kept open. If they were
closed it- would mean that we
had ‘closed the ymarket.
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{Continued from Page T)

Q: Can you give a short
set-up of the market?

A: There are about * 102
downstairs and 30
shops upstairs.

: Who owns the shops?

A! The Municipal Counc:ll
Jaffna. ,

Qs Does it rent out the
shops? A: Yes. To traders.

Q: They carry out business
from there? A: Yes.

Q: What did youdo next?

A: I said T would come
and inspect the place I went
to the bazaar at about 7.50
a. m. I went there from my

home.

Q: Tell commission

the

* what happened?

- Council

A: When I came I went to

“the Power House  which is

a part of the Municipal

was speaking to the emplo-

- yees there for about 15 mi-

“clash  between
. -and

nutes I was able to seea

crowd of people — men and

women, rushing to the Power
House for safety.

Q: Could you describe
them as being in a state of

- panic? A: Yes.

“Q: Some of them actually
came into the Power House?

A: Yes.

Q: Did you inquire why
‘they did that?

A: They said there was a
the police
the public and they
came for shelter.

After that I went to the
Municipal Council Office
proper | by about 8.30 or so.

-
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A:CE"{LON NEWSPAPERS LTD.,
1944, Bandaranayke Mawata,

CoLomBoO - _12.

property. While I -

“Mr. Lal Wijepala.

I asked my officers to be
seated in their seats without
going out. By about 9.15 or
9.20 I received a telephone

_message from the caretaker.

Sinnathamby informed me
that the " vegetable market
portion was on fire. I asked
‘him whether T could come
there. He told me it was not
safe for anyone to come to
the market area at that time
because the police cordoned
off that place. SR |

Q: Did you ask whether
any steps were taken to put
out the fire?

A: He said the people
inside the market were try—
ing to put it out but the
police obstructed them.

Q: The police were obst-
ructing the fire being put out.

A: Yes. That is what he
told me.

Q: What did you do  then?

A: 1telephoned the S. P.,
A.S.P. and H Q. I. Asa
matter of fact! could not
find any officer at the police
station. They were not there.

Q: Who was the A, S. P. -
When you telephoned did
you ask for him by name.

A: As: regards the S.P.
I took the direct line.

Q: Did .you ask for the
A.S.P. byname? A: No.

Q: Thereafter what did
you do?

A: 1 rang the Govt.
He was
not there.

Q: Then what did you do? °

A: Irang up the Additio-
nal G. A. Mr. A. A. Joseph.
Q: Did you contact him?

A: Yes.

Q: Did you pass the infor-
mation to him? A: Yes.

Q: The object was to con-

Agent

LOOK OUYY
1IN FORYTECOMING H@SJ S

"

said that

Subsequently, he
.the

the people said that
police had done it.

Q: Did you pass on the
information that the police
had done it?

A: 1 said 1had information
from this officer to that
effect.. I said I was not sure.

Q: Did you try to contact
the army?

A: By abou: 10 a. m. I was
informed by Sinnathamby
that a shop in the model
market was set on fire. I
contacted the Army at Palaly.

Q: You rang up the army?

A: Yes.

Q: Whereat? A: At Palaly.

Q: You asked forassistance?

A: 1 asked specially for
water bowsers.

Q: From where were they
to come? A: From the
Airport, ;

come down and I was parti-
cular to see that the model
market was safe because it
cost about 2 million to the
Council. It meant loss to
the traders also. I wanted
his assistance to put out the
fire. He said the G. A. was

not there.

Q: What did you do?

A: He said he was going to
Palaly to meet the I. G. P,
Army Commander and the
high officials who were
coming from Colombo.

Q. What did you do next?

A. I think by about 12
o clock, the area was deserted;
1 had to alloy some of my
officers to leave home for
safety. At abouut 1.15 p.m
I received a message from
Mrt. P. L. Patrick, Public

Relations Officer, Kachcheri

Commlssumer r was told:

- POLICE WERE 0B .
WIRKET fIRE BENG PUT 0UT

tact them and pass on the
information you had received?

A: And also toseek assis
tance to put out the fire.

Q: A firs in the model
market is a very serious
thing - if the fire spreads it
would be a conflagration
in- such a congested ‘area?

A: Yes.

Q: What did you do- after
that?

A: I rang up the Senior
Assistant .. Secretary at
Colomtbo.

Q: You gave them  this

information you received?
A: Yes.

Q: The information which

you received - did you réceive
information ~as: to who
caused the fire? 3

A: The" message was: that.

market was

the on fire.

Q: This fire that Mr.
Sinnathamby bhad  reported
to you - up to that time you
had not seen or gone to
that ‘place? <

A; Yes. I had not gone.
I went a little later.

- Q: You had
the Army but
not able to help you?

A: They said they = were
unable to come.

Q: Then did you receive

another message  from
Sinnathamby?

A: Yes. Aboutthe fire in
the: shop in the model
market. .

G: What did you do?
A: I contacted the A. G. A.

and _ said that the-other side-

the vegetable market had

telephoned |
they were

~Commander,

RECTIN

Jaffna. He infromed me that
the army personnel will' be
coming to the market and
that I can go there.

With ‘some of my officers I
went to. the scenz ‘at about

2.30 p'm. A also took with me’

soile - equipments to draw
water. When I went there, I
saw -the I. G. P, the Army
Mir. Jayasinghe,
Secretary to the Ministry of
Defence and some others. Then
I spoke to the army Com-
mander to help us to put out
the fire that had Spread ups-
tairs. The Army ¢ ommander
on ‘that day was Gen. Sepala
Alitygala. That morning I had
op.ned all the taps and we

were able to use -the water =
< hose and’ things: like that to

put out the fire'from upstairs. -
We were there till about 4, 30

Q. Anything else on the
16th August?

A. At the end we had to
come out because it was felt
by the officers there that it
was unsafe to remain there:
Then we came to the Muaict.
paé Council and then disper-
se

Q. Now, can you tell us—
when did .he IGP, the Army
- Commander and Mr. Jaya-
singhe return to Colombo?
Did they return on the 16th?

A. I think they retumed
on the l6th.

Q. On the 16th, when the
IGP and Army Commander
came to the scene of this fire,
wasthe S. P. Mr.A S benev1-
ratne there? A. 1 cannot
distinctly remember.

Q. Was any other Gazeited
officer present?

“A. Yes’ they were there, The
G.A. was present .The addl
G. A. was also present.

Q. At the scene of this
fire, how long did the Ins-
pector General, the Army
Commander and the party
remain?

A. For about 10 minutes
they were there ihey went
round the place. .

Q. At that time, were there
police . personnel ,P. C, Ser:”
geants, of that rank.

A. I was able 1o see them
at adistance. Lhey were near
Subhas Cafe.

Q. You saw
them? A. Yes.

Q. Can you tell roughly
about how many?

A. On Hospital road, I may
have seen aiout 30 to 35
police personnel,

Q. Can you recollect having
seen Suo—lmpectors and Ins—
pectors of police? A. There
might have been. f

Q. Now we came to the
17tn. Ycu attended office in
the morning? A: Yes.

Q. You had a number of
‘problems - to. deal .on that
day? A. Yes.

. (To be continued in the
next issue )

several of
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